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CODETELEG RAM 

-=-I 1,opie van Dewerker1 
Voor Stikker persoonlijk, mede voor Maarseveen persoonlijk. 

Zoals U uit mijn 140 gebleken zal zijn had ik van Bihin de indruk gekregen dat de voorgenomen reis van de 
UNCI over Java grotendeels als tourisrrie w a s  bedoeld. Gisteren is mij in een lang onderhoud met Doolittle gebleken 
dat die indruk niet juist was. Doollittle is er geheel van overtuigd met ht:t nemen van zijn initiatief te moeten wachten 
tot het nieuwe kabinet. De tussentijd wil hij serieus besteden met door eigen beschouwing zich liet probleem der op 
Java gelegerde Ambonese militairen eigen te maken. Naar aanleiding van een daags tevoren door Bihin gemaakte 
opmerking als zou de UNCI zich ook naar ondernemingen willen begeven teneinde zich een oordeel over de daar 
bestaande veiligheid te vormen, heb ik 1:)oolittle de raad gegeven dai. de UNCI zich scherp op het Ambonese 
probleem zou concentreren en niet zich begeven op terrein welks toegankelijkheid voor de UNCI een ietwat 
dubieuse rechtsgrond heeft. Over de houding van Australië is Doolittle zeer onzeker. Hij zei er niet veel over en het 
leek mij dat hij Cutts via Washington en Canberra wil bespelen. Ik zal voor eigen inlichting gaarne van U vernemen 
of U Spender een suggestie heeft gedaan en zo ja, wat diens reactie was. 

contactcommissie, te weten Wongsonegoro en Schürmann (die mij als voorzitter is opgevolgd) mede nemen. Ik heb 
hem gezegd daarmede accoord te gaan. Schürmann en ik hadden daar tevoren al over gesproken. Ik lichtte Doolittle 
in omtrent onze tactiek de Ambonese militairen door ontwapening gaandeweg de doen wennen aan de status van 
peaceful citizen en omtrent ons herhaaldelijk aan Hatta gedaan voorstel om aan Ambonezen reeds nu terugkeer naar 
Ambon open te stellen. Ik legde Doolittle uit dat daarin als het plan van de UNCI niet zou slagen voorshands de 
enige kans op een spoedige afwikkeling van het vroegere KNIL zou liggen: de Ambonezen zouden dan hetzij zich 
door ons naar Ambon laten brengen, hetzij afvoer weigeren. In het laatste geval zouden wij niet langer aan onze 
verplichting tot thuisbrengen en de overeenkomst van 15 Juli gebonden zijn. Doolittle leek mij voor dit denkbeeld 
meer oren te hebben dan Bihin, die nogal onder de indruk was van het door Leiinena ertegen ontwikkelde bezwaar 
dat nl. alsdan de Ambonezen buiten Ambon zichzelf nog meer uit de Indon. maatschappij zouden stoten dan zij nu 
door hun agressief en lastig optreden reeds hebben gedaan. 

vroeg mij of met vermindering van het Milobsteam kon worden accoord gegaani. Ik had dat reeds met de generaals 
besproken en zeide hem dat geen bezwaar bestond de Milobsen in de loop van Sept. uit Borneo en Sumatra weg te 
nemen; dat, naar wij hoopten, eind Sept. Menado geliquideerd zou zijn Icn daar dus ook geen Milobs meer diende te 
blijven; dat in Makassar weliswaarr geen direct Nederlands militair belang meer aanwezig was, doch dat wij het zeer 
zouden waarderen indien met het oog op de bestaande spanningen tussen APR1 en guerrilla enige observers ter 
plaatse zouden blijven. Doolittle ging daarmede accoord. Ik vroeg voorls Dooliitle een observer naar Timor te sturen, 
omdat ook al zijn onze berichten van daar gunstig, een ophoping van repatriëreride Timorezen enig toezicht 
wenselijk maakt. Aangezien op Java de tegenwoordigheid van Milobsen vereist zal blijven zullen van het thans 
aanwezige totaal van 21 observers toch slechts enkele gemist kunnen worden. 

Doolittle zou gaarne om meer reliefaan zijn reis over Java ie geven beide voorzitters van de 

Doolittle deelde mij mede dat in de loop van de volgende maand enige Milobsen worden teruggeroepen en 

(versnipperen IS niet voldoenae!). 
5.  Afschriften van paraphrasen var1 codetelegrammen mogen u i ts lu i tend  door de d d .  Verbindingen vervaardigd worden. 
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